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ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 
  pondělí      8. července 2024 v 6:00        28. týden 
  pondělí     22. července 2024 v 6:00        30. týden 

 
PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA  

   ÚT           6:00 -17:00 hod 
                                                     SO           7:00 -11:00 hod 
 

ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU  
 

Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 
                        středa             10. července 2024               28. týden 

               středa             24. července 2024               30. týden 
 

 
 

Provozní doba KNIHOVNY         
               Úterý od 15:00 do 18:00 hod. 

 
 

 
 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA tel. 554 737 007 

 pondělí     7.30 – 14.30    
 úterý     7.30 – 14.30   
 středa     7.30 – 14.00    
  čtvrtek      7.30 – 14.00   
  pátek                7.30 – 12.00 

 
 

 
PROVOZNÍ DOBA POŠTY ve Světlé Hoře , 

tel. 954279331 
 
 

Pondělí              11:00-12:00      13:00-18:00  
Úterý                   8:00-12:00      13:00-15:00 
Středa                11:00-12:00      13:00-18:00  
Čtvrtek                8:00-12:00      13:00-15:00  
Pátek                   8:00-12:00      13:00-15:00 
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www.svetlahora.cz, 

e-mail: svetlahora@svetlahora.cz  
IČO: 00296392, IS DS : 8ycba46 

Facebook : https://www.facebook.com/svetlahora/ 
Číslo účtu: 25 99 77 646/0300, ČSOB a.s. 

NA POKLADNĚ OBCE LZE PLATIT I KARTOU ! 

Na www.svetlahora.cz lze přehrát všechna hlášení rozhlasu! 
 

Pracovní doba OÚ  
 

Pondělí                 8:00-12:00      12:30-17:00   
Úterý                     8:00-12:00      12:30-15:00  
Středa                   8:00-12:00     12:30-17:00   
Čtvrtek                  8:00-12:00      12:30-15:00  
Pátek                     8:00-12:00 
Sobota                   8:00-10:00 - omezený provoz (vždy jen jedna pracovnice) 

Polední pauza od 12:00 do 12:30!  
 

 
DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

 
Policie ČR       158  
Záchranná služba      155  
Hasiči        150 
Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  
Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je 
k dispozici 24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní služ-
bě, ale i případné odborné zdravotnické rady. 
 

A. Šimčík 
P. Hájek 
R. Soroková 
 
J. Vodrážková  
 
Z. Panochová 
I. Šinalová 
 
J. Kalaš 

Starosta obce 
Místostarosta 
Podatelna, evidence obyvatel, 
pohledávky, soc.služby 
Pokladna, matrika, ověřování, 
bytové a nebytové hosp. 
Účetní obce, účetní MŠ 
Pozemky, výstavba, pohřebnic-
tví, životní prostředí, Czech-point 
Veřejné prostranství, sběrný dvůr 

554 773 151, 731 187 205 
606 767 256 
554 773 150, 733 732 429 
 
554 773  157, 702 006 803 

 
554 773 153, 731 048 825 
554 773 155, 601 350 427 
 
602 658 124 
 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Evropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Telefonn%C3%AD_%C4%8D%C3%ADslo
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INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ OBCE,  
dle §97 zákona č. 128/2000 Sv., o obcích:  

„Obec informuje občany o činnosti orgánů obce na zasedání zastupitel-
stva obce a dále jiným způsobem v místě obvyklým.“ 

Usnesení/Hlasování/komentář 
 

Činnost rady obce – Schůze č. 34 – 04.06.2024 
Přítomní členové rady: Hájek, Kalaš, Popovič, Šimčík, Zámečník 

Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o umisťování psů v útulku, 
uzavřenou podle § 1746 odst. 2 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník 
s provozovatelem útulku Tomášem Schulzem, Slezské Pavlovice 40, 793 
99 Slezské Pavlovice, IČO: 60758988, DIČ: CZ60758988. 

(Hlasování PRO: 5) 

Na obci jsme neměli zajištěné tyto služby.  

Rada obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení záměru na změnu nájemní 
smlouvy na pronájem části parcely č. 296/6 k. ú. Suchá Rudná uzavřené 
dne 30.05.2022 mezi Obcí Světlá Hora, IČO: 00296392, Světlá 441, 793 
31 Světlá Hora a paní …, Suchá Rudná, 793 31 Světlá Hora. 

(Hlasování PRO: 5) 

Na základě revizí smluv, dle platné legislativy a ceníků. 

Rada obce Světlá Hora souhlasí s ukončením nájemního vztahu ke dni 
31.05.2024, který vznikl na základě nájemní smlouvy ze dne 31.05.2022, 
uzavřené mezi Obcí Světlá Hora, IČO: 00296392, Světlá 374, 793 31 
Světlá Hora a paní …, Suchá Rudná, Světlá 355, 793 31 Světlá Hora. 

(Hlasování PRO: 5) 

Ukončení na základě žádosti nájemců. 

Rada obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení záměru na změnu nájemní 
smlouvy na pronájem části parcely č. 574/40 v k. ú. Světlá ve Slezsku 
uzavřené dne 01.11.2023 mezi Obcí Světlá Hora, IČO: 00296392, Světlá 
441, 793 31 Světlá Hora a panem …, Světlá …, 793 31 Světlá Hora. 

(Hlasování PRO: 5) 

Na základě revizí smluv, dle platné legislativy a ceníků. 

Rada obce Světlá Hora neschvaluje výpověď pachtovní smlouvy č. 25 N 
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 21/26 mezi Obcí Světlá Hora, IČO: 00296392, Světlá 374, Světlá Hora a 
Česká republika – státní pozemkový úřad, IČO: 01312774, Husinecká 
1024/11a, 130 00 Praha 3 - Žižkov. 

(Hlasování PRO: 4, ZDRŽEL SE: 1 (Šimčík)) 

Návrh výpovědi předložil starosta, nebyla schválena. 

Rada obce Světlá Hora doporučuje zastupitelstvu obce odložit vyhlášení 
záměru na prodej části pozemku parc. č. 590/7 v k. ú. Suchá Rudná panu 
… a paní … do doby vydání rozhodnutí Městského úřadu Bruntál a dokon-
čení stavby – účelová komunikace Suchá Rudná. 

(Hlasování PRO: 5) 

Rozhodnutí bylo kladně projednáno starostou s žadateli. 

Rada obce Světlá Hora schvaluje zhotovení geometrického plánu na rozdě-
lení pozemku parc. č. 321/11 ostatní plocha, neplodná půda v k. ú. Suchá 
Rudná. 

(Hlasování PRO: 5) 

Rada obce Světlá Hora schvaluje vyhotovení geometrického plánu na roz-
dělení pozemku parc. č. 1503/1 ostatní plocha, ostatní komunikace v k. ú. 
Dětřichovice. 

(Hlasování PRO: 5) 
Rada obce Světlá Hora odkládá vyhlášení záměru na prodej pozemku parc. 
č. 1092/1 v k. ú. Dětřichovice do doby zhotovení geometrického plánu na 
rozdělení pozemku na dvě části. 

(Hlasování PRO: 5) 

Jedná se o 3 plánované prodeje části pozemku na základě žádosti po-
dané na obec. Abychom mohli vyhlásit záměr, musíme mít hotový geo-
metrický plán. V záměru musí být uvedená nově vzniklá parcela a tu 
jinak nezjistíme. Tímto krokem se snažíme urychlit prodej pozemků ža-

datelům, kolem jejich nemovitostí. 

Rada obce Světlá Hora doporučuje zastupitelstvu obce projednání závěreč-
ného účtu, který uzavírá vyjádřením, že souhlasí s výhradami, na základě, 
nichž přijal územní samosprávný celek a svazek obcí opatření potřebná k 
nápravě zjištěných chyb a nedostatků. 

(Hlasování PRO: 5) 
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Na obci proběh audit hospodaření za rok 2023. Hospodaření za tento 
rok již zajišťovalo úplně nové vedení (zvolené 7.11.2022). K 31.12 2022 
na obci podaly výpověď dvě pracovnice úřadu. Skončila účetní a pra-
covnice zabývající se spisovkou, matrikou, úřední deskou, Radou obce 
a Zastupitelstvem obce, tedy hlavní činnosti, které jsou kontrolovány 
auditem. Těmito výpověďmi došlo ke snížení počtu pracovnic zařaze-
ných do obecního úřadu z 5 na 3. Až v srpnu 2023 bylo nutno obsadit 
pozici 4 pracovnice úřadu na základě výběrového řízení, protože se 
nám začaly zvedat a zvedají se i nadále úkony na úřadě proti roku 2022 
a nyní i proti roku 2023: více jednacích čísel a tím vyřízených záležitos-
tí na obci, více schůzí rady obce, na kterých bylo projednáno více bo-
dů, nově se provádí doslovné (obsahově delší) zápisy z veřejných zase-
dání ZO (zastupitelstva obce), více faktur, více výběrových řízení, více 
podaných žádostí o dotace a příspěvky, více výplat (např. stavební četa, 
nyní členové JPO II.). A nesmím zapomenout, že tyto pracovnice po pře-
vzetí MŠ pod obec, vykonávají úkony spojené s činností MŠ (účetnictví, 
úřední deska, rozpočty aj.). 
Tímto bych chtěl všem zaměstnancům, kteří vykonávají na úřadu výše 
uvedenou činnost, kteří se museli postupně (od ledna 2023) sami za 
pochodu učit agendu po odcházejících pracovnicích, poděkovat za od-
vedou práci. I jedna z auditorek MSK ocenila, jaký posun se na obci 
učinil v období mezi přezkumy (dílčím a závěrečným roku 2023).  
Bez chyb se tento zásadní přerod práce na obci neobešel, ale právě 
proto se provádí audit, aby případné nedostatky byly na základě ná-
pravných opatření opraveny, což v den, kdy budete číst tento zpravo-

daj, bude učiněno. 
Rada obce Světlá Hora bere na vědomí rámcovou smlouvu na dřevěný od-
pad (200138) za výkupní cenu 900,-Kč/1tunu bez DPH uzavřenou se spo-
lečností JM KOVY s.r.o., Brantice 381, IČO: 048 44 271. 

(Hlasování PRO: 5) 

Na sběrném dvoru vzniká i tento odpad a jsme rádi, že se nám podařilo 

najít odběratele za cenu nižší než stávající smluvní partner. 

Rada obce Světlá Hora bere na vědomí ke smlouvě č. 22130122 změnu č. 
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 4 ve formě Konkretizace rozsahu služeb – SMOLO CZ, s.r.o. Ostrava – 
skládka Horní Benešov. 

(Hlasování PRO: 5) 

I po této konkretizaci se nám podařilo snížit poplatek placený obci za 

sklo o 100 %. 

Rada obce Světlá Hora schvaluje podmínky pro povolování zásahu do po-
zemků a do povrchů pozemních komunikací v majetku obce Světlá Hora. 

(Hlasování PRO: 5) 

Schválené podmínky, abychom zajistili zachování rovných pravidel pro 

všechny, kteří požádají obec o takový zásah. 

Rada obce Světlá Hora schvaluje nákup 1 ks polo podzemního kontejneru o 
obsahu 3.000 l od Komunální techniky a.s., Brandýs nad Labem. 

(Hlasování PRO: 5) 

Chtěli bychom do zimy vybudovat dvě hnízda v částech mimo Světlou, 
proto nákup tohoto kontejneru, protože dotace, na základě podané žá-
dosti, nám nebyla přiznána. Ale pracujeme i na jiné možnosti dotace 

aspoň na 2 hnízda – termín podání srpen 2024. 

Rada obce Světlá Hora schvaluje výsledek VŘ k zakázce na projektovou 
dokumentaci k rozšíření MŠ Světlá Hora a uzavření smlouvy o dílo na pro-
jektovou dokumentaci se společností ASA expert a. s., Lešetínská 626/24, 
IČO 27791891. 

(Hlasování PRO: 5) 

Po oslovení 5 projektantů jsme obdržely 3 cenové nabídky a tato byla 

vyhodnocena jako ekonomicky nejvýhodnější. 

Rada obce Světlá Hora odkládá připravení investičního záměru na vánoční 
osvětlení obce na období 5 let (2024–2028), dle cenové nabídky od společ-
nosti DAMIJA do maximálního ročního limitu schváleného radou obce sta-
rostovi. 

(Hlasování PRO: 5)  

Odloženo do další rady obce – 25.06.2024. 

Rada obce Světlá Hora pověřuje starostu podání reklamace na stavbu ko-
munikace na parcele č. 574/5 v k. ú. Světlá ve Slezsku. 
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(Hlasování PRO: 5) 

Reklamace odeslána 19.06.2024 přes datovou schránku. 

Rada obce Světlá Hora schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 4 
v domě Světlá 355, Světlá Hora panu …, bytem Světlá 355, 793 31 Světlá 
Hora na dobu určitou, od 1.7.2024 do 28.2.2025. 
(Hlasování PRO: 5) 

Rada obce Světlá Hora schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 2 
v domě Světlá č.p. 433, Světlá Hora, paní …, bytem Světlá 433, 793 31 
Světlá Hora na dobu určitou, od 1.7.2024 do 28.2.2025. 
(Hlasování PRO: 5) 

Rada obce Světlá Hora schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 3, 
v domě Světlá č.p. 433, Světlá Hora, panu …, bytem Světlá 433, 793 31 
Světlá Hora na dobu určitou, od 1.7.2024 do 28.2.2025. 
(Hlasování PRO: 5) 

Rada obce Světlá Hora schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 
20, v domě Světlá č.p. 433, Světlá Hora, panu …, bytem Světlá 433, 793 
31 Světlá Hora na dobu určitou, od 1.7.2024 do 28.2.2025. 

Rada obce Světlá Hora schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 3 
v domě Světlá 422, Světlá Hora, paní …, bytem Světlá 422, 793 31 Světlá 
Hora na dobu určitou od 1. 6. 2024 do 28. 2. 2025. 
(Hlasování PRO: 5) 

Rada obce Světlá Hora schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 1, 
v domě Světlá 327, Světlá Hora paní …, bytem Světlá 327, 793 31 Světlá 
Hora na dobu určitou od 1. 6. 2024 do 28. 2. 2025. 
(Hlasování PRO: 5)  

Nájemníkům byl prodloužen nájem. 

Rada obce Světlá Hora schvaluje odměnu ředitelce Mateřská škola Světlá 
Hora, příspěvková organizace dle předloženého návrhu. 

(Hlasování PRO: 5) 

Schvaluje rada za zřizovatele – obec, dle zákona. 

Tyto informace bylo zpracované dle §103 odst. 4 písm. e) zákona o obcích, 
„Starosta odpovídá za informování veřejnosti o činnosti obce.“  

Starosta obce 
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 Investiční okénko 

 

Vážení občané 

V tento čas se nejvíce soustředíte na očekávané vysvědčení 
vašich dětí a zahájení prázdnin. Nebudu vás tedy zatěžovat 

informacemi, které považuji v tento čas za druhořadé. 

Přeji vám i vašim dětem krásný letní čas a budu se na vás 
těšit na akcích konaných o prázdninách, na kterých se bude-

me jako obec podílet. 

Investiční okénko bude nejdříve v září. 

 

Alois Šimčík 

starosta 
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Návštěva v Polsku 
O víkendu 21. – 23. června 2024 se uskutečnil výlet pro děti do partnerské 
obce Polska Cerekiew. Zájezdu se zúčastnilo 18 dětí a 8 dospělých – uči-
telky MŠ, rodiče a zástupci obce. Pořadatelé z partnerské obce připravili 
na celý víkend velmi pestrý a bohatý program, při kterém se bavily nejen 
děti. V pátek po ubytování a výborném obědě byla na programu prohlídka 
stájí a projížďka na koni. 
Po odpolední svačině se všichni osvěžili v parném dni v bazénu, který je 
součástí celého areálu.  V sobotu dopoledne čekal na děti trampolínový 
park a odpoledne opět návštěva bazénu a sportovní turnaj. Večer pak byl 
ve znamení ohně s hudbou a ukázkou místních hasičů. V neděli pak byl na 
programu opět bazén, prohlídka okolí a návštěva stáje. Není proto divu, že 
se děti vracely z Polska velmi unavené, ale zcela jistě spokojené. 
Samozřejmostí víkendu bylo pochopitelně vynikající ubytování a velmi 
dobré stravování po celou dobu pobytu. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

Starosta Polské Cerekwi předává dětem dárky 
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Účastníci výletu před zámkem v Polské Cerekwi 
 

Těmito a podobnými akcemi se naplňuje a prohlubuje partnerství obou 
obcí. Polské děti jsou naopak pozvány do Světlé Hory na zábavně spor-
tovní den ve Světlé Hoře. 
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Děti u koní a na cvičné horolezecké stěně 
           

Zdeněk Hudec 
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 Příspěvky místních spolků a sdružení 

 
 50 let literární a výtvarné soutěže Požární ochrana očima dětí  
 

Ve čtvrtek 20. června 2024 se v prostorách Hasičského záchranného sboru 
v Bruntále konalo slavnostní vyhodnocení letošního jubilejního ročníku 
soutěže Požární ochrana očima dětí. Mezi 35 vyhodnocenými dětmi bylo i 
5 dívek ze Světlé Hory. V literární soutěži v kategorii L1 se na 1. místě 
umístila Veronika Ciemalová, v kategorii DT 1 zvítězila Dagmar Ovčáč-
ková a 2. místo patřilo Zuzaně Šamajové (obě v DT 1 za ZŠ Andělská 
Hora, v jiných kategoriích za SDH Světlá Hora). V kategorii ZŠ 3 se na 2. 
místě umístila Markéta Svatá. Čestné uznání získala Natálie Náplavová.   
 
Děkujeme oceněným dívkám i všem, kteří se do soutěže zapojili za propa-
gaci sboru i základní školy. 

 
 

Zleva:  
V. Ciemalová, Z. Šamajová, M. Svatá, N. Náplavová a D. Ovčáčková 
 

V sobotu 22. června 2024 se v areálu hasičské zbrojnice ve Světlé Hoře 
konala tradiční soutěž mladých hasičů O pohár starosty obce.  
V soutěži startovala 4 družstva starších žáků a 10 družstev mladších žáků. 
Soutěžní disciplínou byl požární útok s vodou – dvě kola.  
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Pořadí mladší žáci:                                 
  1. Holčovice A            17,46 s  
  2. Rýmařov B            18,83 s  
  3. Vrbno pod Pradědem 20,23 s 
  4. Rýmařov B             20,71 s 
  5. Holčovice B            21,02 s 
  6. Široká Niva                 21,25 s 
  7. Světlá Hora           22,03 s 
  8. Osoblaha   25,70 s 
  9. Zátor            25,77 s 
10. Slezské Rudoltice  25,97 s 
Pořadí starší žáci: 
Světlá Hora                  15,19 s 
Holčovice                     15,88 s 
Zátor               18,40 s 
Holčovice                     23,60 s 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Starší družstvo Světlé Hory se připravuje na svůj pokus. 
Pro všechna družstva byly na závěrečný nástup připraveny ceny a pro nej-
lepší 3 týmy v každé kategorii pak také poháry a medaile. 
Ceny, medaile a poháry předávali pan Ing. Antonín Ušela z HZS Bruntál, 
člen výkonného výboru OSH Bruntál a vedoucí kolektivu MH Světlá Hora 
pan F. Lukovský. 
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 Poháry, medaile a ceny připravila Obec Světlá Hora.  
Vyhodnoceni byli také nejlepší proudaři v obou kategoriích. Ve starší kate-
gorii zvítězil časem 13,90 sekund Aleš Svoboda (SDH Světlá Hora). 
 
        
Vítězné družstvo starších žáků Světlé Hory    
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Zdeněk Hudec 
               SDH Světlá Hora 
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Kurz keramiky 

 

Vážení kreativci, sdělujeme vám, že o letních prázdninách kurz keramiky 
nebude. Uvidíme se zase 6. 9. 2024 v 17:00hod. v přístavbě MŠ. 

  

Za  pořadatele Babišová Edita 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SPOLEK PRO OBNOVU PODLESÍ  
červen 2024 

     Spolek má již 28 členů, z toho dva čestné (Mgr. Hornišer a Tonda Ha-
nák). Je financován z darů, členských příspěvků a účelové dotace obce. 
Dárcům a členům věnujeme, jako poděkování, pamětní klíčenku Podlesí. 
Tu je možno získat u Alenky Strakošové. Prostředky používáme výhradně 
na věcné náklady. Veškerá práce je dělána brigádnicky, neplatíme žád-
né mzdy. Vše je společným dílem, děkuji těm, kteří se na něm podílejí.  

 
Botanická vycházka – květena Jeseníků 

Na Medarda, jsme absolvovali tříhodinovou botanickou 
vycházku, kterou vedl RNDr. Leo Bureš, kterému za 
vše moc děkujeme. Byli jsme seznámeni s místní kvě-
tenou a dověděli se zajímavé informace, cenné tím, že 
se nedají běžně získat. Leoš také představil některé své 
knihy, z nichž nejvíc zaujala reprezentativní kniha 
s jeho nádhernými fotografiemi „Chráněné a ohrože-
né rostliny“ s podtitulem Chráněná krajinná oblast Je-
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 seníků, která se ještě dá koupit. Domluvili jsme se, že budeme-li fit, vy-
cházka se zopakuje i v r. 2025. 
 

Slavnostní stavění Toníkovy zvoničky 
Na Antonína (13. 6.) jsme slavnostně postavili Toníkovu zvoničku, věno-
vanou a pojmenovanou na počest našeho nezapomenutelného učitele Ton-
dy Hanáka, který si zavzpomínal na svá školní léta a provedl „první zvo-
nění“. Akce byla spojena s přáním k Toníkovým narozeninám, ke které-
mu se připojil i starosta obce, který svou účastí podtrhl slavnostní rámec 
akce. Naše skvělá děvčata napekla ještě skvělejší zákusky a udělala jedno-
hubky, takže bylo i exkluzivní občerstvení.  
 
Takto zvonička vznikala. 
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Takto se stavěla 
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 První zvonění Toníka Hanáka 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Strana 30 

ČERVENEC 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Další plánovanou akcí  
 
je zastřešení posezení, na které už máme nachystanou modřínovou ty-
čovinu (poděkování patří panu Barčíkovi ml.), kterou odkorní Parákovi. 
Společně pak budeme pokračovat na zastřešení. Posezení se líbí a mají u 
místních i turistů velmi dobrou odezvu, což nás těší.  
 
Obec současně staví v Podlesí dvě nové autobusové zastávky podle naše-
ho návrhu. Vypadají krásně a je skvělé, že budou jednotné ve všech míst-
ních částech. Jsme rádi, že si obec konečně (snad poprvé) uvědomuje, že 
k ní patří nejen Světlá, ale i satelitní osady a vychází nám – dle možností 
– vstříc, čehož si opravdu vážíme. 
 
Závěrem ještě děkuji všem dárcům, jak z řad členů, kteří přispívají nad 
rámec členských příspěvků, tak i nečlenům. Pokud by někdo chtěl přispět 
darem, tak náš transparentní účet je 2402497629/2010. Nezapomeňte pro-
sím vždy uvést jméno dárce a adresu, ať víme, komu věnovat klíčenku a 
poděkovat. 
 

Ing. Ladislav Konopka, předseda Spolku 
 

     PS: po napsání příspěvku jsem byl zkontrolovat zvoničku. Zastavilo u 
mě auto a dali jsme se do řeči. Seznámili jsme se, byla to rodina Sklena-
rova z Bruntálu, říkali, že se jim posezení, a vše co se v Podlesí dělá, líbí 
a přispěli pěkným darem do rozpočtu spolku. Děkujeme, moc si vážíme 
jak daru, tak upřímného uznání.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Strana 31 

ČERVENEC 2024 

 

 

 MATEŘSKÁ ŠKOLA SVĚTLÁ HORA 
Červnové téma „HURÁ JEDEME 
POZNÁVAT SVĚT“ jsme si užili na 
100%.  
Svátek dětí jsme oslavili v JESKYNI  
NA ŠPIČÁKU. Smyslem tohoto téma-
tu bylo, aby děti získaly nové poznatky 
o jiných místech naší země a světa, o 
kultuře  

a lidech. Poznávaly nová místa, poznávaly a pojmenovávaly exotická zví-
řata, tropické ovoce, mořské živočichy. Rozvíjely své logické myšlení a 
slovní vyjadřování.  
V tomto měsíci jsme si užili společně spoustu her venku na sluníčku a ra-
dosti.  
09.06.2024 – zaměstnanci mateřské školy se účastnili workshop zaměře-
ného na jejich rozvoj v pracovní oblasti, na vztahy mezi kolegy a práci 
v týmu. 
14.06.2024 – se konalo tradiční rozloučení s předškoláky. Pro děti byl na-
chystaný pohádkový program. Děti přijela pasovat na školáky dětská spi-
sovatelka Kateřina Tomanová s kolegou hercem Jaroslavem Benešem. 
Děti si s nimi zazpívaly a zatancovaly. Po vystoupení krále a královny byli 
předškoláci pasováni na školáky a dostali dárky nejen z mateřské ško-
ly, ale i od pana starosty a Obce Světlá Hora.  Po slavnostním pasování 
se děti vyřádily se na skákacích hradech, které pro ně zajistila Obec Svět-
lá Hora, nechaly si pomalovat obličeje od paní Marty Virágové a paní 
Taťána Svobodová děti obdarovávala cukrovou vatou. I přes malou účast 
si děti užily hezké odpoledne.  
Tímto všem děkujeme, že se podíleli na příjemném odpoledni pro děti.  
18.06.2024 – jsme byli pozváni se staršími dětmi do Bruntálu na záchran-
ku. Děti se tam seznámily s prací záchranářů, měly možnost si prohléd-
nout sanitky, přístroje a vybavení, které záchranáři využívají při své práci.  
21.-23.06.2024 – víkendový pobyt předškoláků a školáků v Polska Ce-
rekiew. V pátek 21.6. měli naši předškoláčci a i starší děti možnost navští-
vit partnerskou obec Polska Cerekiew. Pro děti byl přichystaný pestrý pro-
gram na celý víkend. Děti si prohlédly zámek v obci a dozvěděly se o něm 
i obci spoustu zajímavostí. Po prohlídce se ubytovaly v GOSiR Zakrzów, 
kde na děti čekal vynikající oběd. Po celé tři dny děti měly přístup na ba-
zén a ke koním.  V sobotu si zahrály fotbal s polskými kamarády, vyzkou-
šely si s místními hasiči jejich techniku, kterou hasiči používají při zásahu, 
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zasoutěžily si mezi sebou. Večer opékaly špekáčky a zatancovaly si. 
V sobotu jsme společně vyrazili do polského města Gliwice, kde se děti 
vyřádily na trampolínách. Po příjezdu zpátky jsme zase obsadili místní 
bazén, kde se děti opět vydováděly. Neděle probíhala více 
v odpočinkovém režimu. Děti si opět byly zaplavat, potom se šly podívat, 
jak probíhá jezdecký sport pólo. Po skončení už na nás opět čekalo vý-
borné jídlo a odjezd domů. Děkujeme oběma obcím, že toto pro děti na-
chystaly a umožnily jim prožít hezký víkend. 
25.06.2024 – Roztančená školka – Mateřská škola pro děti zajistila ani-
mační tanečně-pohybový program pro děti se známými tanečními lekto-
ry, kteří spolupracují s českou televizí. Děti si důkladně protáhly tělo, 
naučily se lehčí i složitější taneční sestavy Happy dance a Zumby, zahrá-
ly si taneční hry,  objevovaly dynamická cvičení ve spojení s jógou. Děti 
si užily společnou zábavu díky pozitivní motivaci lektora.  
27.06.2024 – celodenní výlet do Zoo Ostrava. 
První školní rok v Mateřské škole Světlá Hora, příspěvkové organizaci je 
téměř za námi. Máme za sebou neskutečné množství akcí. V tomto škol-
ním roce mateřská škola uspořádala pro děti : 
- 15 akcí v rámci vzdělávání v mateřské škole.   
- 17 akcí pro rodiče s dětmi.  
- 13  akcí se konalo mimo školku.   
Chtěla bych za celý kolektiv poděkovat za veškerou pomoc, vstříc-
nost a podporu našemu zřizovateli – Obci Světlá Hora. Dále pak vel-
ké díky rodičům našich dětí, kteří nám pomáhali ten první rok 
zvládnout, děkuji za trpělivost a ochotu pomáhat a podporovat. Dě-
kuji všem, kteří byli ochotni s námi trávit svůj volný čas při akcích 
pro rodiče s dětmi. Díky patří i všem zaměstnancům mateřské školy 
za jejich plné nasazení a jejich přístup při práci s dětmi, která ne 
vždy byla jednoduchá. V neposlední řadě patří velká pochvala všem 
dětem za jejich pozitivní energii, která nás nabíjí, a za kladný pří-
stup a nadšení ke všem činnostem ve školce.  
Z provozně - technických důvodů bude provoz mateřské školy ve 
Světlé Hoře přerušen v období hlavních prázdnin  
od 8. července do 30. srpna 2024. 
Od 12. 8. do 23. 8.2024 bude probíhat příměstský tábor 
i pro děti od 3 let, na který můžete své děti přihlásit elektronicky na 
stránkách Střediska volného času Bruntál.  
27. 8. 2024 v 15 hodin proběhne v mateřské škole schůzka s rodiči.  
Jana Šubová 
ředitelka MŠ Světlá Hora 
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ČERVNOVÉ ŠKOLNÍ DĚNÍ A PLÁNY NA PRÁZDNINY 

Ani jsme se nenadáli a je před námi konec školního roku. Červen bývá ve škole 

velmi hektickým obdobím, kdy žáci cítí v kostech letní dovádění a učitelé už 

kosti necítí vůbec, neboť u nich převažuje trvalá bolest hlavy :o) Všichni svorně 

pak vzhlížejí k vidině prázdninového odpočinku.  

Nám se podařilo v prvním červnovém týdnu dokončit stavební úpravy v 

„nových“ třídách a přesunout zbývající 1. a 2. třídu na hlavní budovu, která již 

zůstane jedinou budovou školy. Za aktivity spojené s rychlým vybudováním a 

uvedením do provozu nových tříd je nutno poděkovat zřizovateli – Městu An-

dělská Hora a zaměstnancům obce i školy (zejména panu školníkovi a paním 

uklízečkám). Děti si s paními učitelkami postupně zvykají na trošku jiný režim 

„velké“ budovy a zdá se, že jsou spokojeny. V nových třídách byla vystavěna 

přepážka, instalováno osvětlení, namontována tabule, zavedena voda, provede-

na výmalba, obložení a nátěry a kdoví, co ještě. 

Umožnili jsme vykonat praxi dvěma studujícím budoucím pedagogickým posi-

lám – E. Černobilové a A. Benešové. Obě nabíraly zkušenosti u asistentů peda-

goga a seznámily se s prací s integrovanými dětmi s různými problémy a zjisti-

ly, že práce asistenta je velmi různorodá a řídí se výhradně potřebami svěřených 

dětí. 

Začátkem června proběhla následná kontrola po auditu k využívání finančních 

prostředků a také kontrola z bruntálské pobočky Krajské hygienické stanice Os-

trava. První jmenovaná byla bez závad a ke druhé bude nutno učinit nějaká re-

konstrukční opatření ve školní jídelně, o čemž jednáme se zřizovatelem.   

Konaly se poslední třídní schůzky letošního školního roku, na nichž byl rodi-

čům sdělen stav prospěchu a chování jejich ratolestí, třídní plány do konce roku 

a také na rok příští (pokud jsou již známy). 

Sedmáci a osmáci vyrazili s paní učitelkou L. Matzkeovou a H. Caletkovou na 

další exkurzi, tentokrát do bruntálské firmy MAKO. K mezinárodnímu Dni dětí 

jsme s dětmi vyrazili na výlety – prvostupňoví navštívili hrad Bouzov a dru-

hostupňoví byli na exkurzi na Vysoké škole báňské v Ostravě, kde se dozvěděli, 
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jak zábavná může být fyzika, jak se 3Dtiskne, jak funguje řezání různých mate-

riálů netradičními metodami, jak užiteční i zábavní mohou být roboti a spoustu 

dalších věcí. 

Celý rok nás reprezentovali v šachu naši šikovní žáci a v červnu proběhly po-

slední turnaje nejen šachové ligy, ale také projektu Pod vysokou horou a opět 

byli velmi úspěšní na 3. místě se umístil Michal Brablec, dalšími borci byli 

Theodor Bujnoch, Kristýna Brablecová, David Šnajdr, Josef Krajčovič, Vladi-

mír Krajčovič, Zuzana Šamajová a Václav Hapl. 

Také se dokončovaly zápasy ligy florbalové (v Karlovicích a v Bruntále), kde 

se naši žáci postupně zdokonalovali a byli druzí nejlepší ve fair-play. Nejstarší 

florbalisti také uspořádali pro sportovce všeho věku ve škole turnaj pro zájem-

ce. 

Proběhly také dlouho odkládané programy Open House Bruntál, zaměřené na 

prevenci sociálně patologických jevů, pro 6.-9. ročník. Dále jsme zde přivítali 

cestovatele, pana Mgr. K. Kocůrka, který žákům přiblížil své putování po Se-

verní Americe. Pro ty nejstarší vedl besedu celou v angličtině a mnozí byli pře-

kvapeni, jak dobře rozumí. 

Začalo období třídních výletů. První stupeň vyjel do planetária v Ostravě, 6.-8. 

třída do Vítkovic, deváťáci do Hrabyně na Památník 2. světové války. Sedmáci 

navíc absolvovali pěší výlet do jesenické přírody (Velká kotlina) a výjezd na 

Slezskou Hartu, šesťáci si vyšlápli na Motýlí farmu do Rudné pod Pradědem a 

třeťáci šli pěšky na Holzberg, kde je čekala připravená zábava.  

Prvostupňové paní učitelky uspořádaly pro děti Sportovní den, plný zajímavých 

sportovních disciplín s odměnami. K rozloučení se školním rokem jsme uspořá-

dali pro žáky i rodiče a přátele školy Zahradní slavnost, která byla podpořena 

finančně z MAS Hrubý Jeseník. Je nám líto, že se nemohla akce zúčastnit také 

Mateřská škola ze Světlé, kterou jsme zvali, bohužel se jim termín kryl 

s výletem. Trošku nás mrzí, že jsme nebyli přizváni my na Rozloučení 

s předškoláky, kde se vždy tradičně seznamovali budoucí deváťáci, jako jejich 

patroni, s budoucími prvňáčky. Spolu s mými deváťáky jsme si udělali společ-

ný třídní den, kdy jsme si ještě naposled zablbli, upekli několik druhů pizzy a 

celkově se ještě společně potěšili, aby bylo na co vzpomínat. Loučením bylo 

také slavnostní rozloučení s deváťáky, kde představitelé Andělské i Světlé Hory 

předali vycházejícím žákům upomínkové předměty a slavnostně jim pomohli 

vykročit do nové etapy života. Děkujeme! 

24. června, v době, kdy měli žáci ředitelské volno, jsme se my, pedagogové 

školili v nových metodách výuky, které bychom rádi využili v budoucích le-

tech. 
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 Ke všem těmto akcím je nutno ještě přidat pololetní písemky, vylepšování pro-

spěchu, odevzdávání vyspravených učebnic, objednávání nových učebnic a pra-

covních sešitů, uzavírání známek, tisk vysvědčení a, aby se úřední šiml nasytil, 

také spoustu administrativních úkonů. Někteří z Vás se ptali, jestli je k dispozici 

DVD z Akademie. Jakmile bude video nastříháno a bude k dispozici na úložišti, 

odkaz bude zveřejněn na webu školy: zsandel.net. Dévédéčka jsme zavrhli, ne-

boť CD mechanika je dostupná je 

O prázdninách se budou ve škole dělat úpravy v rámci projektu Konektivita, pro-

vozní údržba a opravy. 

Pokud pocítíte nutnou potřebu jednat s vedením školy, budeme k dispozici 

(po telefonické domluvě i ve škole :o)). 

Mgr. Bc. Kamila Bezová, ředitelka: 603 717 216 

Ing. Markéta Nitraiová, zástupkyně ředitelky: 734 153 469 

 

Preventivní programy proti sociálně patologickým jevům 

 

Preventivní programy OpenHouse Bruntál, které u nás ve škole proběhly v červ-

nu, byly zaměřeny na různá témata podle věku žáků.  

V deváté třídě se uskutečnil program zaměřený proti xenofobii a rasismu. Děti si 

zahrály hry, ve kterých zjišťovaly, kde mají své hranice, jak je to s tzv prvním 

dojmem, zjišťovaly zvyky jiných kultur apod. Podle vedoucí OpenHousu Mgr. 

Veroniky Žákové se zapojovaly aktivně a se zájmem a celkově dobře reagovaly. 

Kamila Bezová, TU 9. A 

 

Florbalový turnaj v Karlovicích 

V pátek 14. června se v Karlovicích konal turnaj Okresní florbalové ligy žáků. 

Protože to byl turnaj poslední, nepanovala zde už taková rivalita mezi týmy tak, 

jako tomu bylo u předchozích turnajů. Během celého roku žáci jednotlivých škol 

mezi sebou navázali nová přátelství a celkově se, podle organizátorů, tento roč-

ník v této oblasti vydařil. Po odehrání všech zápasů tohoto dne nastalo konečně 

vyhlašování výsledků za celou sezonu. Byli vyhlášeni nejlepší brankáři, nejlepší 

střelci a samozřejmě vítězné týmy. Nezapomnělo se také na vyhlášení výsledků 

soutěže Fair Play Team. Všechny výsledky jsou zveřejněny na https://

oflz.estranky.cz/. V případě zájmu se můžete podívat a vše sledovat také příští 

školní rok. Naše děcka budou určitě pokračovat. :D 

Markéta Nitraiová 

https://oflz.estranky.cz/
https://oflz.estranky.cz/
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Školní florbalový turnaj v Andělské Hoře 

Naše škola tento rok znovu žije florbalem. Ani náhodou to není přestřelený vý-

rok, protože se zapojují všichni napříč ročníky. Florbal opravdu hrají děti od 1. 

až do 9. ročníku, zapojují se kluci i holky. Protože toto všechno vnímají i žáci 

devátého ročníku, rozhodli se pro své spolužáky uspořádat školní florbalový 

turnaj. Byla to tzv. „hurá akce“ vymyšlená na poslední chvíli. Deváťáci chtěli 

využít den, kdy nešla ve škole elektrika. V pátek se rozhodlo, v pondělí nachys-

talo a v úterý se uskutečnilo. :D Jak vše probíhalo? Deváťáci obešli třídy a zjis-

tili zájem. Rozhodli o tom, že by bylo fajn namíchat žáky z různých ročníků do 

týmů tak, aby měli všichni možnost vyhrát. Nachystali medaile, rozmysleli si, 

jaké ceny hráči dostanou, nachystali tělocvičnu a těšili se na úterý. Strategie 

smíšených týmů se ukázala jako velmi povedená, protože mladší žáci měli ra-

dost, že mohou hrát se staršími a starší žáci, pro ty to byla zábava a legrace. Vše 

proběhlo v přátelském duchu bez větších komplikací, všichni vypadali, že si 

turnaj užívají a všichni vydrželi až do konce, ač byl turnaj dost dlouhý.  Na kon-

ci se radovali z cen, a hlavně z pohárů!!!  Společně s organizátory děkujeme 

dětem za jejich účast a velké fandění, zúčastněným paním učitelkám za podpo-

ru. Organizátorům děkujeme za přípravy a za celý průběh turnaje, protože se jim 

to opravdu povedlo. Děkujeme také všem starším žákům, kteří si vzali „pod kří-

dla“ mladší žáčky. Děkujeme také holkám z osmé třídy, které se na turnaji podí-

lely také, ať už jako hráčky, nebo jako součást organizačního týmu. Celá akce se 

velmi povedla a díky ní se ještě více zvedl zájem o florbal ve škole. Jsme moc 

rádi, že máme takové skvělé a nadšené děti v naší škole.  

         Markéta Nitraiová 

Prototýpci rostou v Andělské Hoře 

V průběhu celého roku byla a stále je naše škola zapojená do programu Proto-

týpci rostou v Andělské Hoře. Jak už bylo uvedeno dříve, jedná se o program 

k rozvoji kreativity a tzv. „rozbíhavého“ myšlení. Pro učitele to znamenalo za-

pojení kreativních aktivit a výzev do výuky, zpestření výuky v souvislosti 

s reálným životem a pro žáky, uvědomění si různých možností využití získa-

ných znalostí. Cílem bylo podpořit u žáků právě kreativitu a jejich myšlení, re-

spektive uvědomění si, že každý z nás má různé nápady, které mohou být reali-

zovány, a může z nich být nakonec velký objev, velká věc. Každý nápad je uži-

tečný a žáci by se neměli bát jej vyslovit. Částečně se nám to společně povedlo, 

a ještě lépe nám to půjde příští rok. 

         Markéta Nitraiová 
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 Taneční kroužek 
V letošním školním roce byl zpočátku velký zájem, který rychle opadl a zbyla 
jen dvě děvčata. Až v pololetí se přidala třetí, a tak jsme mohly nacvičovat. Sice 
nás trápily nemoci a tím absence, ale nevzdaly jsme to. Taneční číslo se na aka-
demii líbilo, a tak máme chuť pokračovat i příští rok. Už se těšíme.  

Věra Saganová 

Kulinářský kroužek 

Letos jsme se scházeli v kulinářském kroužku s dětmi, které rády pomáhají v 

kuchyni (především jako hlavní ochutnávači). Podařilo se nám připravit napří-

klad chlebíčky s vaječnou pomazánkou, mafinky, vafle, tortily, pudinkové pohá-

ry, slané tyčinky a další pochutiny. Děti také zdokumentovaly, jak si připravují 

dobroty doma a svěřily ostatním, co mají rádi a co by ve svém jídelníčku nejra-

ději oželely. Věřím, že také o prázdninách budou maminkám pomáhat s vaře-

ním, pečením a ochutnáváním :o).  

Tak zase někdy v kuchyni! 

Kamila Bezová, hlavní kulinářka 

 

PŘÍSPĚVKY ZA JEDNOTLIVÉ TŘÍDY 

1. A 

První třída je pomalu za námi, jsme skoro druháci. Za těch deset měsíců jsme 

všichni společně udělali velký kus práce. Ono není jen tak naučit se číst, psát a 

počítat. Navíc se seznámit se školním prostředím, zodpovědně přistupovat 

k učení, vzájemně si pomáhat, být ohleduplný ke kamarádům, řešit konflikty 

s úsměvem…. Ale zvládli jsme to a jsme dobrá parta   

První rok ve škole byl plný úžasných momentů. Bylo jich tolik, že se zdá až ne-

uvěřitelné, že jsme toho tolik prožili, ať už se svou třídou nebo s kamarády 

z ostatních tříd. A těch návštěv, které jsme ve škole měli! Divadlo až z Hradce 

Králové, hudebníky z filharmonie, pana cestovatele Kocůrka, přijeli za námi ze 

vzdělávacího centra v Karlovicích, několikrát přišli kamarádi z Mateřské školy 

ve Světlé Hoře… A také my jsme vyjížděli na návštěvy. Byli jsme u hasičů 

v Bruntále, na Slezské Hartě na akci BESIP, v Historickém areálu zábavy na 

Bouzově, na Dni Země v MŠ Světlá Hora, v zámecké zahradě v Bruntále, na 

Annabergu, v kině na Písničkovém kolotoči.  

Zdobili jsme s kamarády z prvního stupně vánoční i velikonoční strom 

v Andělské Hoře, kde jsme si společně zazpívali, vystupovali jsme na Dni ma-

tek, na vítání občánků, měli jsme celoškolní projekty vánoční a velikonoční díl-

ny, týden dopravní výchovy, akademii ve Světlé Hoře, jarní stezku v rámci Dne 
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Země, Halloween, projekt Kdo ukradl Ježíška…. I sportování jsme nezůstali nic 

dlužni. Měli jsme možnost si zalyžovat, bobovat i sáňkovat, zahrát si florbalový 

turnaj. V rámci prvouky jsme chodili celé jaro pozorovat k rybníčku žáby. Viděli 

jsme jejich celý vývoj od vajíčka přes pulce až po malé žabičky, zasadili jsme si 

řeřichu a pak si na ní všichni pochutnali, poznali jsme, jak funguje lidské tělo 

v rámci projektového vyučování. Měli jsme vánoční večírek s rozdáváním dárků, 

slavnostní párty po akademii. A přestože je školní rok téměř u konce, zdaleka to 

není všechno. Čeká nás výlet do planetária, zahradní slavnost, školní výlet, spor-

tovní den. Zkrátka jsme si ten náš první školní rok opravdu užili. Děkujeme rodi-

čům a prarodičům za podporu a spolupráci během celého školního roku. Bez vaší 

pomoci by to nebylo možné . 

Alena Šačirovič, TU a Marta Ogurčáková, AP 

2. A 

Jsme žáci druhého ročníku a patříme mezi správňáky. Jsme veselí, učenliví a ne-

bojácní - nebojíme se žádných průšvihů. Nikdy to však nepřeháníme. Jsme skvělí 

kamarádi, kteří si navzájem pomáhají a rádi chodíme do školy.  

Náš letošní školní rok začal vesele a hravě díky dopravní výchově. Dále jsme si 

užili Halloween, pouštění draků, návštěvu hasičů v Bruntále, Mikulášskou nadíl-

ku a pohádku Čertí škola pro mateřskou školu ve Světlé Hoře. Navíc jsme se stali 

sportovci – celá třída hraje florbal. 

A to není všechno. Chodili jsme do knihovny, na výlety, zpívali na počátku ad-

ventu, dětem, maminkám a zahráli pohádku na školní akademii.  Společně jsme 

navštívili kino v Bruntále a divadelní představení ve Vrbně. A konec školního 

roku? Ohromila nás pohádka o vesmíru v Planetáriu v Ostravě, nadchly nás histo-

rické zbraně v Bouzově, překvapily nás naše sportovní výkony v lehké atletice 

(Jsme prostě dobří!!).  

Jé, my jsme se taky učili!!! Bylo to moc fajn.  Celý školní rok. Těšíme se na příští 
školní rok!!!  

Stanislava Spáčilová, TU 
3.A 
Náš první společný školní rok započal až v polovině měsíce října, kdy k nám při-

šla naše nová paní učitelka. Nastoupila do rozjetého vlaku, který opravdu nezasta-

voval. My jsme se jí snažili každý den zpříjemnit a obohatit, ne vždy se nám to 

však úplně povedlo. Někdy jsme dokázali paní učitelku pořádně pozlobit, ale i tak 

k nám byla vždy hodná a spravedlivá. Zažili jsme spoustu legrace a hodně jsme se 
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 toho naučili a jak říká naše Amálka:,,Byl to dokonalý rok!“. Teď už se ale všich-

ni těšíme na prázdniny, až si odpočineme a uvidíme se zase v září, plní energie, 

zážitků a nových nápadů! 

3.A a Žaneta Honigová 

 

4. A 

Je konec školního roku 2023/24 a prázdniny klepou na dveře. Minulost již může 

vyprávět a vrátit se v čase zpět do života naší třídy. Před deseti měsíci do škol-

ních lavic čtvrté třídy usedli čtyři hoši a šest dívek. Počet žáků se zanedlouho 

snížil o dvě dívky, které přestoupily na jinou školu. Je nás tedy celkem de-

vět.  Všichni jsme byli plní očekávání, co přinese nový školní rok. Naše parta to 

neměla vůbec jednoduché. Čekalo nás spoustu změn: nová paní učitelka, umís-

tění třídy na druhé budově, výuka ve sloučených třídách, zvyšující se nároky ke 

svým školním povinnostem, časté přesuny do učeben, ale také i nová dobro-

družství a přátelství.  Prožili jsme spoustu zážitků a užili si legraci. Chodili jsme 

pozorovat přírodu, sportovat, zážitkové se staly společné akce a výlety. Někteří 

z nás do školy chodili rádi a někteří méně rádi. Sem tam došlo mezi námi i k 

malým nedorozuměním a neshodám. Tyto nálady však netrvaly dlouho a po 

chvíli ve třídě opět panovala přátelská atmosféra.  

Školu navštěvujeme hlavně proto, abychom se něco naučili. V českém jazyce 

byla zpočátku pozornost věnována nauce o slově, stavbě slova, zopakována byla 

vyjmenovaná slova, umíme rozeznat slovní druhy, věnovali jsme se podstatným 

jménům, slovesům, stavbě věty jednoduché a souvětí, shodě přísudku 

s podmětem, známe řeč přímou a nepřímou. V matematice jsme řešili spoustu 

příkladů ze života a víme, že se bez hbitého použití násobilky se zcela jistě neo-

bejdeme. Zajímavé a poučné pro nás bylo i učivo z ostatních předmětů.  Crrrnk, 

školní zvonek zvoní v letošním školním roce naposledy, po prázdninách bude-

me pasováni na páťáky a my všichni se necháme překvapit, co nám opět přinese 

nový školní rok. 

Jitka Jasinská, TU 

5. A 

Po prázdninách 4. září 2023 jsme se znovu sešli v naší třídě. Zjistili jsme, že 

máme nového spolužáka Honzu. Nedůvěřivě jsme na něj koukali, ale to rychle 

přešlo, protože to je kamarádský a veselý kluk. První týden je vždy spojený s 

dopravní výchovou a tentokrát jsme jeli na Slezskou Hartu, kde byla dopravní 

akce, kterou pořádala policie. Akce nás bavila, pak jsme se prošli kolem Harty a 

poté jeli domů. Také jsme si jako každý rok vyšlápli zkontrolovat vrchol Anen-

ského vrchu. Tam jsme si zahráli hry a bavili se. V říjnu jsme se zúčastnili škol-
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ního sportovního dne. Moc nás to bavilo a dostatečně jsme se vydováděli. V tom-

to měsíci nám deváťáci přichystali také soutěž ve výzdobě třídy ke strašidelnému 

Hallowenu. Sice jsme nezvítězili, ale nebyli jsme ani mezi posledními. Prošli 

jsme si všechny třídy a všichni hlasovali.  

V prosinci nám učitelský sbor nachystal vánoční dílny, kde jsme si upekli cukro-
ví, zpívali koledy, tvořili z korálků a za papíru. Byl to prima den. Poslední školní 
den kalendářního roku jsme měli třídní vánoční besídku. Rozdali jsme si dárky, 
mlsali cukroví a dobře se bavili. V únoru jsme jeli do bruntálského kina na Pís-
ničkový kolotoč. No, nás moc nezaujal. Někteří z nás se šli pobavit na školní kar-
neval. Program připravili deváťáci a bylo to moc fajn. V březnu nám začala místo 
tělocviku výuka plavání. Plavat už umíme všichni a dostali jsme mokré vysvědče-
ní. 
V dubnu k nám přijela naše bývalá paní učitelka, která se nyní věnuje ekologii a 
ochraně přírody v Jeseníkách. O tom nám vyprávěla a bylo to velmi zajímavé. Na 
konci měsíce k nám přijeli divadelníci a viděli jsme představení Ezopovy bajky. 
Bylo to vtipné a my se moc bavili. V květnu se někteří z nás zúčastnili soutěže 
Zlatý list. Konala se v Břidličné a byla to zajímavá zkušenost. Pak už byl květen 
ve znamení akademie. Poctivě jsme nacvičovali a měli jsme radost, když se na 
konci našeho vystoupení ozval potlesk. Na konci měsíce nás navštívili hudebníci 
se spoustou zajímavých nástrojů. Jejich vystoupení se jmenovalo Nevážné sezná-
mení s vážnou hudbou.  V červnu jsme dostali hezký dárek ke Dni dětí. Škola 
nám zaplatila cestu na hrad Bouzov, kde jsme byli v historickém parku. Viděli 
jsme zajímavé představení husitských zbraní a mohli si je pak vyzkoušet. Areálu 
vévodil obrovský Trojský kůň, do kterého jsme vešli až nahoru a rozhlédli se po 
okolí. Červen je vždy plný různých akcí a nebylo tomu jinak i letos. Hráli jsme 
školní florbalový turnaj, měli jsme sportovní den. A znovu jsme vyjeli tentokrát 
do Planetária v Ostravě.  
I tento rok nás zásobovali ovocem, zeleninou, sýry, mlíčky a Bovýsky z akce 
Ovoce a zelenina do škol. Tento školní rok končí a my se sejdeme po prázdninách 
jako žáci druhého stupně. 

Věra Saganová, TU 
 

6. A 

Na začátku školního roku žáci 2. stupně uspořádali projekt dopravní výchovy, kde si 

mohli děti z 1. stupně vyzkoušet např. jak zdatní jsou jezdci na kole, či jaké vybavení 

mají mít při jízdě na kole. S dopravní výchovou se také setkali na celoškolní akci S 

Besipem bezpečně do školy, která se konala v Leskovci u Slezské Harty. 

V průběhu školního roku absolvovali rozličná kulturní a divadelní představení. Jednou 

zavítali do Slezského divadla v Opavě na představení Hraběnka. Do školy také přijelo 
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 Divadélko pro školy z Hradce Králové, kde žáci viděli představení Don Quijote a ti 

druzí. Měli možnost si zabubnovat či shlédnout besedu v anglickém jazyce o cestová-

ní v USA. 

Žáci se zúčastnili Matematického klokana a soutěže v Sudoku, besedy o kyberšikaně 

v rámci preventivního programu či besedy s hasiči, dále měli možnost hrát florbal a 

změřit své síly i s jinými školami. Na každoroční akademii si připravili pěkné předsta-

vení „Krotitelé duchů“. 

Na konci školního roku dvakrát zavítali do Ostravy. Jednou se v rámci dětského dne 

podívali na VŠB TU Ostrava, kde jim byl představen 3D tisk či robotika a podruhé do 

Dolní oblasti Vítkovic do velkého a malého technického pavilonu, kde zabrousili hra-

vou formou do světa přírody, fyziky, chemie a techniky. V předposledním týdnu ško-

ly také mohli obdivovat cizokrajné motýly v Rudné pod Pradědem. 

      TU Michaela Bártová 

7. A 

V novém školním roce jsme přivítali do svého třídního kolektivu novou žákyni Vikto-

rii Kalužovou, která se rychle adaptovala na nové prostředí i spolužáky. Absolvovali 

jsme projekt Dopravní výchova, účastnili se drakiády, sportovního dne mládeže, sou-

těže v digitální gramotnosti IT SLOT a před koncem kalendářního roku jsme navštívi-

li vánoční Olomouc. Výuku jsme si zpestřovali kolektivním bádáním se senzory PAS-

CO a sadou pro přírodovědné předměty, včetně 3D modelů v Corinthu. Zasněžený 

Annaberg jsme využili k lyžařskému výcviku a v průběhu druhého pololetí jsme se 

zúčastnili dalších vědomostních i výtvarných soutěží, a vyzkoušeli si některé aktivity 

v rámci projektu Prototýpci. Navštívili jsme také divadlo v Opavě a podnikli několik 

exkurzí do výrobních firem, abychom si mohli promýšlet, co by nás v životě bavilo a 

kudy se budou ubírat naše další kroky. Konec školního roku byl věnován tradičně 

několika zajímavým výletům ať už do přírody či k vodě, ale i za „hranice všedních 

dní“ do indrustriální Ostravy.    

Ludvika Matzkeová, TU 

8. A 

V letošním školním roce nastoupilo do osmé třídy 14 dětí. V průběhu roku nás však 

jedna naše spolužačka opustila. Podstatnou částí školního roku nás provázela paní 

 učitelka Lenka Bartoňková a paní asistentka Hana Caletková. 

Na začátku školního roku jsme společně uspořádali projekt dopravní výchova.  Nejen 

děti z 1. stupně si mohli vyzkoušet např. zda poznají dopravní značky, či jaké vybave-
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ní mají mít při jízdě na kole. S dopravní výchovou jsme se také setkali na celoškolní 

akci s BeSiPem Bezpečně do školy, která se konala v Leskovci u Slezské Harty. 

Na podzim naše škola již tradičně pořádá Den otevřených dveří. Rodiče, sourozenci i 

naši kamarádi si mohou prohlédnou školu, všechny učebny či nahlédnout do výuky. 

V letošním školním roce přibylo i pár nových akcí jako např. vánoční či velikonoční 

tvoření, které jsme si pořádně užili. 

V zimě jsme bedlivě sledovali zprávy o počasí a těšili se na lyžařský výcvik. Své zna-

losti a lyžařskou techniku jsme zdokonalovali pod vedení manželů Matzkeových na 

SKI Annaberg. 

Další velkou a žáky vyhledávanou akcí bývá školní karneval. 

V průběhu školního roku jsme absolvovali rozličná kulturní a divadelní představení. 

Jednou jsme zavítali do Slezského divadla v Opavě na představení Hraběnka. Do ško-

ly také přijelo Divadélko pro školy z Hradce Králové, kde žáci viděli představení Don 

Quijote a ti druzí. Měli jsme možnost zabubnovat si s profesionálním bubeníkem Ivo 

Batouškem či shlédnout besedu v anglickém jazyce o cestování v USA.  O krásách 

přírody kolem nás za námi přijela přednášet naše bývalá kolegyně Eva Kyšová. 

Žáci se zúčastnili Matematického klokana, soutěže v Sudoku a besedy o kyberšikaně 

v rámci preventivního programu. Na každoroční akademii si děvčata letos připravila 

taneční vystoupení a hoši nám sehráli scénku z doby husitské. 

Na konci školního roku jsme dvakrát zavítali do Ostravy. Jednou se v rámci dětského 

dne podívali na VŠB TU Ostrava, kde jim byl představen 3D tisk či robotika a podru-

hé do Dolní oblasti Vítkovic do velkého a malého technického pavilonu, kde jsme 

zabrousili hravou formou do světa přírody, fyziky, chemie a techniky. 

Žáci 8.A se aktivně účastní a pomáhají s přípravou všech školních akcí. Reprezentují 

nejen školu v řadě soutěží, sportovních i šachových utkání. Letos jsme také navštívili 

a mohli nahlédnou do několika místních firem.   

                                                                                          Hana Caletková, zastupující TU 

9. A 

Moje třída je v mnohém jedinečná. Nejen, že je tady 18 individualit, ale pro mě 
je to poprvé, kdy jsem s dětmi od 1. třídy. Je skvělé je provázet školním životem 
a podílet se na jejich různorodém růstu. Není to tak dávno, kdy se přišli jako prv-
ňáčci přitulit, když jsem jim pomáhala malovat obrázky ve výtvarce, vedla ruku 
při psaní Karolínce, krotila vášně Péťi třeba při „škrcení“ Zuzanky, zakopla o 
láskyplně nastavenou Samovu nohu a stejně láskyplně jsem mu jednu „vlepila“ a 
mnoho dalších, téměř vždy veselých okamžiků, třeba i při marném vysvětlování 
pravopisných jevů. Celkově jsem s nimi moc ráda pobývala. 
Saša mezi nás přišel v nelehké chvíli svého života, když jsme začínali osmou 
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 třídu. Brzy zapadl mezi spolužáky, kteří zjistili, že je velmi přátelský. Saša má 
rád počítačové hry, a tak se stal parťákem i pařmenů ze třídy. Svému koníčku – 
počítačům se chce věnovat i ve svém budoucím povolání. Dostal se totiž na prů-
myslovou školu v Krnově, obor informační technologie. 
Áďa se svými nynějšími spolužáky je už od MŠ. Je milou a přátelskou duší tří-
dy, která vyjde vstříc každému kamarádovi. Ráda tráví čas s partičkou kamará-
dek a k jejím dosud skrytým talentům patří zájem o motory, který zúročí jako 
budoucí automechanička. Dostala se na tento obor na Střední odbornou školu 
v Bruntále. 
Míša je sportovec tělem i duší, rád hraje fotbal a florbal, ale nezaskočí ho ani 
jiné sportovní disciplíny. Přestože trochu plave v češtině, reprezentoval několi-
krát úspěšně školu na celostátním sportovní dnu. Míša se bude věnovat opravo-
vání aut a jiné techniky. Dostal se na střední odbornou školu do Šternberka, obor 
mechanik opravář motorových vozidel. 
Vojta jeho pusa nevymáchaná (odkoukaná jistě od nějaké počítačové příšery) 
nás ve škole dost vytáčela, dokáže být ale i milý. Vojta, ač vzrůstem spíš menší, 
je totiž největší z deváťáckých pařmenů. Být hráčem by se mu líbilo i 
v povolání, ale nechá si to jako koníčka a věnovat se bude vaření. Dostal se na 
obor kuchař – číšník, na SOŠ Bruntál. 
Agi působila jako zasloužená prezidentka třídy a dokázala naši smečku pěkně 
krotit. Je možná svou větší polovinou Angličanka. Své ranější dětství strávila 
totiž v Anglii, na kterou stále ráda vzpomíná a má v úmyslu se tam jednou vrátit. 
Určitě se jí to podaří i díky studiu na své budoucí střední škole – krnovské SOŠ 
dopravy a cestovního ruchu, v oboru cestovní ruch.  
Sam, tak, to máme dalšího přidrzlého glosátora, ale taky kamaráda, na kterého 
se dá spolehnout, který dokáže být džentlmen, ale i prudič. Dokáže vytočit jako 
klíště, ale i příjemně překvapit. Jeho velkým koníčkem jsou šipky a doufá, že se 
jimi bude jednou i živit, ale pro jistotu se uvolil ke studiu. Momentálně je přijatý 
na obor elektrikář – silnoproud na SOŠ Bruntál.  
Niki je tichá voda, která ale umí i překvapivě zařádit. Ve volném čase poslouchá 
písničky a má ráda hraní her. Vzájemně se doplňuje a kamarádí s Bárou. Dostala 
se na obor kuchař – číšník na SOŠ Bruntál, ale zvažovala i cukrářku. 
Venda je nekonfliktní fajn kluk, a přestože dělal Mikuláše, dokáže vystrčit i růž-
ky. Rád jezdí na kole a koloběžce, hraje florbal, kutí a je zdatný v práci 
s počítačem. Dostal se na Soukromou střední průmyslovou školu Renova do 
Krnova na obor umělecko-řemeslné zpracování dřeva, restaurování a design. 
Kájka je tichá, spolehlivá, nekonfliktní a přátelská šikulka, která mimo školu 
hodně pomáhá rodičům. Ráda a často hlídá malého brášku a má ráda i ostatní 
malé děti. Skvěle to s nimi umí a je vidět, že ji to baví. Dostala se na obor pečo-
vatelka na SOŠ v Bruntále. 
Zuzka je veselý živel třídy s nakažlivým smíchem, který bude znít v uších peda-
gogů ještě dlouho po jejím odchodu ze školy :o) Zuzka tráví ráda čas 
s kamarádkami, je přátelská a ráda vymýšlí ptákoviny. Dostala se na obor kadeř-
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nice na SOŠ v Bruntále, kde svoji kreativitu jistě zúročí. 
Eli je nadaná výtvarnice, občas uzavřená do světa své fantazie. Přišla mezi nás 
v osmé třídě a zdá se mi, že se letos dokázala pěkně odvázat a všechny, co ji 
znají jako tichou, překvapit. Jako umělkyně se uplatní po vystudování oboru 
multimediální tvorba na Střední škole designu a módy v Prostějově. 
Peťa, s Peťou se letos ještě neloučíme, ten se přesune k osmákům, s nimi bude 
pokračovat ve vzdělávání a doufám, že bude stejně spokojený v novém kolekti-
vu a bude k nim stejně přátelský a povídavý, a osmáci k němu snad budou také 
tolerantní a chápaví. 
Táda je přátelský, sportovně nadaný motocyklista s lehce výbušnou povahou. 
Konec konců jako čertík vystrkující růžky i vypadá. Letos má značně zapálená 
lýtka, ale florbalu zůstal věrný. Byl by dobrý i jako trenér a bude se zdokonalo-
vat v motorech jako opravář zemědělských strojů, na SOŠ v Bruntále. 
Aďka je milá, přátelská a spolehlivá, ráda poslouchá písničky, chodí do přírody 
a baví se s kamarádkami. Patří spolu s Kájou k dobrým duším naší třídy. Je při-
jata na obor pečovatelka na SOŠ v Bruntále, kde se bude setkávat s mnohými 
spolužáky.  
Nasťa, ačkoliv přišla do třídy teprve před rokem a půl, v nelehké životní situaci, 
dokázala v mnohých spolužácích zažehnout ihned lásku a obdiv. Je velmi pilnou 
budoucí studentkou a umí spolužákům vysvětlit i dost vážné věci. Je však taky 
pro každou legraci a umí si i zařádit. Chtěla by se dostat na gymnázium 
v Hradci Králové, moc bychom jí to přáli. 
Nazar se k nám přidal se svou sestrou, na kterou nedá dopustit. Je duší džentl-
men, neváhá pomoci, když je třeba. Rozumí technice a posílil řady našich tříd-
ních pařmenů. Hraje vášnivě počítačové hry, ale rád si zahraje i florbal. Dostal 
se na SPŠ v Hradci Králové, na učební obor elektromechanik pro zařízení a pří-
stroje. 
Honza je další individuum, které svými připomínkami dokáže potrápit učitel-
skou náturu, ale taky milý kluk, který nabízí svou pomoc vždy, když je potřeba. 
Rád chodí ven s kamarády a má rád motorky. Bude tedy jistě mistrem v oboru 
opravář zemědělských strojů, který bude studovat na SOŠ Bruntál. 
Barča je citlivá a přátelská holka do nepohody. Ráda čte a skvěle ovládá vytvá-
ření prezentací. Přestože je společenská, ráda tráví čas i sama se sluchátky 
s hudbou v uších. Studovat bude obor cukrářka na SOŠ hotelnictví a služeb 
v Opavě. 
Přeju jim do života, ať se jim podaří, co si vysnili, ať jsou obklopeni samými 
přátelskými a dobrými lidmi, ať každý z nich potká lásku a najde svoji životní 
cestu :o) a děkuji za dlouholetou spolupráci nejen ve třídě paní asistentce Aleně 
Barčíkové a panu asistentovi Zbyňku Crhovi. 

Kamila Bezová, třídní učitelka 
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 Pár momentek ze školního roku 
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 Školní družina 

V letošním školním roce jsme zahájili provoz školní družiny v nových prostorách na 
hlavní budově, kde jsme se přestěhovali o prázdninách. 

Protože školní družinu navštěvují děti od 1. - 5. třídy, museli jsme se v září vzájemně s 
dětmi seznámit. Prváčky jsme provedly prostorami školy a seznámily je s tím, co nás 
čeká dále. 

Školní družina zabezpečuje dětem náplň volného času v době před vyučováním, před 
obědem a odpoledne před odchodem domů. Probíhá při činnostech spojených s odpo-
činkem, rekreací, zájmovou činností a zábavou. 

Po vyučování přicházejí děti do školní družiny, kde tráví čas od 11:10 – 12:00. Tato 
doba je využívána k rekreačním a odpočinkovým činnostem. Děti rády hrají společen-
ské hry, tvoří 

ze stavebnic a kostek nebo si malují. Pokud nám počasí přálo, snažily jsme se s dětmi 
pobývat co nejvíce venku. Zařazovány byly sportovní pohybové aktivity, a to jak orga-
nizované, tak individuální. 

V pozdějších odpoledních hodinách je čas vymezený také na různou zájmovou čin-
nost. Jedná se 

o   výtvarnou nebo rukodělnou činnost, kde děti vyrábí věci z různých materiálů, hu-
dební činnost, při které zpíváme známé písničky, přírodovědné a dopravní vycházky, 
různé hry a soutěže. 

Počet dětí se během dne neustále mění, proto veškerá práce ve školní družině je při-
způsobena těmto změnám. Všechny činnosti jsou rozděleny do jednotlivých měsíců, 
které máme pojmenované podle našeho školního vzdělávacího programu a během ce-
lého roku máme přichystané pro děti i větší akce a projekty. 

V tomto roce byl zřízen ve školní družině kroužek tenisu. 

Tento kroužek býval každý čtvrtek. Mladší děti si procvičovaly pinkáním o zeď a přes 
síť správnou techniku držení rakety při úderu a starší děti se v této technice zdokonalo-
valy. Nacvičovali jsme také techniku podání a správný pohyb po hřišti. Postupně byly 
děti seznamovány s pravidly hry jak při dvouhře, tak při čtyřhře. 

V letošním školním roce jsme nakoupili spotřební materiál a hry za vybrané peníze z 
poplatku za školní družinu. 

Všem dětem a rodičům přejeme krásné prázdniny a těšíme se na setkání v dalším škol-

ním roce. 

 Marta Ogurčáková, vychovatelka ŠD 
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Hledáme talentované fotografy!  
 

Ahoj všichni! Pracujeme na kalendáři pro rok 2025 a hledáme fotografie z 
okolí Světlé Hory a všech jejích částí. Chceme ukázat krásu naší obce všem! 

 
Pokud máte zájem podílet se a máte fotografie, které byste chtěli sdílet, nevá-
hejte je dát do komentáře a zaslat na email. Hledáme snímky, které zachycují 
jedinečnost a krásu našeho okolí v každém ročním období. Zasílat prosím v 

co nejlepší kvalitě! 
 

Deadline pro zaslání fotografií: září 2024 
 

Prosím, pošlete své nejlepší práce na sorokova@svetlahora.cz. Těšíme se na 
vaše úžasné snímky a na spolupráci s vámi! 

 

Děkujeme a těšíme se na vaše skvělé fotografie!  

mailto:sorokova@svetlahora.cz
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 PODĚKOVÁNÍ ZA DVA ROKY VE FARNOSTI 

Drazí přátelé,  
mnozí z vás už se určitě doslechli, že v létě po dvou letech dojde opět ke 
změně na místě faráře ve Světlé Hoře a okolních obcích. Čas mého půso-
bení v Jeseníkách neuvěřitelně rychle utekl. Proto bych se rád v tomto čís-
le časopisu s vámi chtěl rozloučit. 
A zejména moc poděkovat za krásné dva roky, které jsem zde mohl strá-
vit. Poprvé jsem poznal, co to znamená mít na starost několik farností 
(obcí) a musím přiznat, že nebylo vždy snadné rozdělit svůj čas mezi 
všechny. A to nejen co se týče akcí ve farnosti, ale celkově života 
v obcích.  
Z pohledu kněze, osobně cítím, že způsob prožívání víry se velmi promě-
ňuje a bude proměňovat dále. Že spousta lidí je otevřena pro duchovní ži-
vot, i když to nemá spojeno s „chozením do kostela“. V jedné obci mě při-
vítal starosta slovy: „vítejte ve vesnici plné pohanů“. Po dvou letech bych 
mu odpověděl, že měl pravdu - co se týče tradičního pohledu (kdo do kos-
tela chodí a kdo ne), ale že se zároveň spletl. Během toho krátkého času, 
který jsem zde prožil, jsem mohl poznat spoustu krásných dobrých lidí, 
kteří (jak věřím), jsou Bohu neskutečně blízko (a co se týče tradičního po-
jetí, osobně jsem taky příliš do tradičních škatulek kněží ne vždy zapadal).  
Světlá Hora a okolní obce zůstanou v mém srdci dále, stejně jako mnoha 
z vás, které jsem zde mohl poznat. Přeji každému z vás vše dobré a věřím, 
že můj nástupce o. Jiří Schreiber zde bude prožívat stejně krásné časy, ja-
ko jsem mohl prožívat já.  

Jan Slavík, farář 

 

DĚKUJEME, PANE FARÁŘI!  
 
Po dvou letech opouští naši farnost pan farář Jan Slavík.  
Nebyl tu sice dlouho, ale i tak se vepsal do srdcí místních věřících a určitě 
nejen jich.  
 
Do dalších let panu faráři přejeme pevné zdraví, hodně spokojenosti a ra-
dosti z nových příležitostí, které jej jistě čekají.  
 
 

Vedení obce Světlá Hora 
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Pedagog volného času - externí spolupracovník 
 
Máte nějakou zálibu, kterou chcete předávat dalším generacím, holdujete 
sportu, nebo tanci a chcete své dovednosti dále předávat? Právě pro vás je 
určena tato nabídka. 
Pro realizaci kroužků ve Světlé Hoře aktuálně hledáme vedoucí taneč-
ních kroužků, výtvarného kroužku, pohybovou a sportovní průpravu. Na-
bídnout můžete ale i jiné zaměření.  
Požadujeme: Pedagogické vzdělání SŠ, VŠ – pedagog volného času, vy-
chovatel (není vždy podmínkou), flexibilitu, samostatnost, kladný přístup 
k dětem 
  
Nabízíme: práci ve stabilním a zkušeném kolektivu na dohodu o prove-
dení práce, materiální a technické vybavení 
  
Mzdové podmínky: práce na DPP, odměna od 150,-Kč na hodinu 
  
Informace vám rádi podáme v SVČ, Školní 2, 792 01 Bruntál. 
  
Kontaktní osoba: Jana Franková, David Klaus 
info@svcbruntal.cz 
 

Vrbenský vrch přinese bohatý program, opět budou burácet motory závodních aut 
 
VRBENSKO | Na jedenáctém ročníku Vrbenského vrchu budou opět burácet mo-
tory. Návštěvníky čeká prezentace závodníka Rallye Dakar Aleše Lopraise a Geor-
ge Negru se svojí Škodou Georginou GTR a vystoupí kapela Beatles revival. Moto-
ristická akce proběhne od pátku 12. do neděle 14. července 2024. 
 
Mezinárodní automobilové závody Liqui Moly Maverick Hill Climb Czech 2024 – Vr-
benský vrch, které pořádá Automotoklub Vrbno v AČR, se tradičně pojedou na silnici 
mezi Vrbnem pod Pradědem, rozcestím nad Karlovicemi a Pustou Rudnou (Andělská 
Hora). Během závodních dnů dojde k úplné uzavírce této státní silnice. Objízdná trasa 
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 povede přes Karlovu Studánku a přes Heřmanovice a Holčovice. Vše kolem uzavírky 
bude probíhat jako v předešlých ročnících, a to jak páteční, tak i víkendová doprava.  
 
Pořadatelé zároveň zajistili bezplatnou kyvadlovou autobusovou dopravu. V sobotu 13. a 
v neděli 14. července 2024 bude pendlovat autobus mezi Vrbnem pod Pradědem a Karlo-
vicemi. Z Vrbna vždy každou celou hodinu od 8 do 17 hodin, z Karlovic o půl od 8.30 
do 17.30 hodin. Nástupiště budou ve Vrbně na parkovišti u bývalého Dřevokombinátu u 
mateřské školy na Jesenické ulici, vlakovém nádraží a zastávce ATQ u zámečku. V Kar-
lovicích bude nástup na rozcestí, u školky a Slezanu. 
 
Ti, kteří přijedou vlastím autem, mohou parkovat jen na vyhrazených místech. Pro divá-
ky je připravené odstavné parkoviště ve Vrbně pod Pradědem u bývalého Dřevokombi-
nátu a před firmou Ridex, v Karlovicích pak v areálu firmy Protipožární bezpečnostní 
systémy s.r.o. Poblíž těchto míst jsou vždy zastávky kyvadlové autobusové dopravy. 
 
Všechny čeká nabitý víkendový program 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Na závodní trati návštěvníci Vrbenského vrchu opět uvidí soudobé a historické automo-
bily, ale i formulové vozy. Za domácí a pořádající automotoklub vyjede na trať Martin 
Pleva se Škodou 100-1400 a Michal Kašák s Opel Astra GSI. Účast také přislíbili další 
jezdci z Bruntálska – Vojtěch Macek se Škodou 110R-1500 a Miloslav Šustr se Škodou 
Favorit 1500. 
 
Široké veřejnosti nabídne víkendový program nejenom zážitek ze závodů, ale i prezenta-
ci George Negru se svojí Škodou Georginou GTR. „Jedním z hostů letošních závodů 
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bude také George Negru. Jeho automobil se oficiálně stal nejnižším závodním speciálem 
s uzavřenou karoserií. Těšíme se na předvedení tohoto speciálu na našem závodě,“ infor-
moval Martin Pleva z Automotoklubu Vrbno v AČR.  
 
Vrbenský vrch obohatí svou návštěvou automobilový závodník Rallye Dakar Aleš Lo-
prais s jeho týmem. „Přivezeme ukázat jednu ze svých dvou nejoblíbenějších dakarských 
krásek, jakou, to se nechte překvapit,“ prozradil redakci zpravodajství STA Bruntálsko 
český automobilový závodník Rallye Dakar Aleš Loprais. 
 
 
„Ze závodní tratě se k vrbenské hasičské zbrojnici v sobotu 13. července 2024 večer pře-
sune Aleš Loprais, který zde bude mít autogramiádu. V 18 hodin vystoupí Richard Scheu-
fler s kapelou. Následovat bude kapela Beatles revival a večerní program uzavře DJ, který 
se postará o hudbu až do jedné hodiny ráno,“ doplnila ředitelka Kulturního, informačního 
a vzdělávacího centra Vrbno Pavla Müllerová. 
 
Vstup na závody je jako každý rok zpoplatněn. Jednodenní vstupenka vyjde na 150 ko-
run, dvoudenní na 250 korun. Zakoupením vstupenky podpoříte náročnou organizaci a 
průběh celého Vrbenského vrchu. 
 
Vrbenský vrch zaštítil hejtman Moravskoslezského kraje, podporuje ho Moravskoslezský 
kraj, Město Vrbno pod Pradědem a mnoho dalších partnerů. Mediálním partnerem akce 
jsou regionální zpravodajství STA Bruntálsko a Rádio Čas. 
 
Článek najdete na https://stabruntalsko.cz/vrbensky-vrch-prinese-bohaty-program-
opet-budou-buracet-motory-zavodnich-aut/.  
 
Informace k Vrbenskému vrchu (a to i k předešlým ročníkům) najdete ve speciální 
rubrice na https://stabruntalsko.cz/tema/vrbensky-vrch/.  
 
Autor: Studio STA – Radek Vráblík 
Foto: STA Bruntálsko 
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Obec Světlá Hora nabízí opravdu nádherně ilustrovanou poznávací 
knihu, nejen pro děti, kde se dozví o obcích Bruntálska a Jesenicka. 
Kromě Světlé Hory, je tam i Rudná pod Pradědem, Andělská Hora, 
Malá Morávka, Karlova Studánka a jiné. Cena za výtisk je 370,- Kč.  
Koupit ji můžete na pokladně obce u paní Jany Vodrážkové. 
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Vedení obce Světlá Hora  vyjednalo s GENERALI ČESKOU POJIŠ-
ŤOVNOU slevu na produkty pro všechny občany s trvalým pobytem 

ve Světlé Hoře.  
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Vedení obce Světlá Hora  vyjednalo s firmou PRO-DOMA slevu na 
zakoupený stavební materiál pro všechny občany s trvalým pobytem ve 

Světlé Hoře.  
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87 let Emílie Hrbáčková, Světlá 

83 let Miroslava Judiaková, Světlá 

79 let Zdeněk Hopjan, Světlá 

79 let Ludmila Kakáčová, Světlá 

78 let Vladimír Zeman, Dětřichovice 

77 let Oľga Sohrová, Dětřichovice 

76 let Petr Pavel Skála, Světlá 

76 let Alžběta Niessnerová, Světlá 

76 let Jiří Uher, Stará Voda 

75 let Jiří Klimeš, Podlesí 

73 let Helena Vokřápová, Suchá Rudná 

 

V naší rubrice zveřejňujeme jubilanty, kteří dosáhli věku 60 let, 65 let  

a od dovršení 70 let každý rok.

Lilien Slováčková, Světlá 

Miroslav Vrážel, Podlesí 

Stanislav Spiruta, Světlá 

Václav Nechvátal, Rajhradice a Denisa Jombíková, Světlá 

Kaple Nejsvětější Trojice Suchá Rudná

Copyright © Obec Světlá Hora 2024, Světlá 374, Světlá Hora, IČO: 00296392. 

Evidováno jako periodický tisk územního samosprávného celku pod číslem MK ČR E 10598. 

Vyšlo 1.července 2024 v nákladu 690 výtisků. Vychází měsíčně, pro obec Světlá Hora. 

Uzávěrka dalšího čísla je ve středu  24. července 2024 v 15:00 hod.. 

Graficky zpracovala Radka Soroková 

Veškerá placená inzerce je redakčně neupravena  

73 let Ladislav Konopka, Podlesí 

72 let Jan Vymětal, Stará Voda 

72 let Marcela Benešová, Podlesí 

70 let Zdeňka Harazinová, Světlá 

70 let Anna Koryčanová, Světlá 

70 let Jindřich Szkandera, Světlá 

65 let Jiří Odstrčil, Světlá 

65 let Petr Novotný, Světlá 

60 let Květoslava Gábrišová, Světlá 

60 let Slavomír Darida, Světlá 

60 let Václav Novák, Světlá 


